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BRMG/KSiLP-V/0012/11/17 
 
 

PROTOKÓŁ NR  41-11/2017  
z posiedzenia Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się 23 listopada    
2017r.  o godz.16:00 w sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  6  (sześciu), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista innych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   
 

Przewodnicząca Komisji  Anna Wirska  - powitała  wszystkich obecnych, przedstawiła  
zaproponowany porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Poinformowała, że w punkcie 1 omówione zostaną dwa projekty uchwał. 

 Zaproponowała następujący porządek posiedzenia:  
 

1 A.  Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia  
        Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska   - druk nr 1401. 
 

1 B. Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniając  uchwałę w sprawie uchwalenia  
        budżetu Miasta  Gdańska na rok 2017 – druk nr 1402. 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1371 

 

3. Opiniowanie projektu  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2018 rok –   druk nr 1372 -   w zakresie działania Komisji: 

 Ogólna informacja  na temat założeń do budżetu Miasta  na 2018r.   
1) Biuro Rady Miasta Gdańska, 
2) Wydział Komunikacji 
3) Wydział Kadr i Organizacji  
4) Kancelaria Prezydenta  
5) Wydziała Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego   
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie 
pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, stref ruchu i za 
przechowywanie tych pojazdów na koszt właścicieli – druk nr 1376. 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 
członków ochotniczej straży pożarnej – druk nr 1377 

 

6. Używanie materiałów pirotechnicznych  w miejscach publicznych  w mieście 
Gdańsku.  

 

7. Granice  Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech- Lipce i Dzielnicy Strzyża. 
 

8. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
Komisja jednogłośnie – 6 głosami „za” - przyjęła  powyższy porządek posiedzenia. 
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PUNKT   1 A 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniająca  uchwałę w sprawie przyjęcia  
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska   - druk nr 1401. 
 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 30 listopada 2017r. - BRMG-S.0006.445 2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Zmiana w WPF polega przede wszystkim na tym, że nie wszystkie zadania będą  
zrealizowane zgodnie z planowanym harmonogramem w roku 2017, to są zmniejszane 
wydatki  na te przedsięwzięcia, przeważnie inwestycyjne, długoterminowe. (w tym 
miejscu  Pani Ostaszewska wymieniła  zadania). Te wszystkie zmiany powodują też, że w 
tym roku nie zostanie zaciągnięty kredyt w wysokości 113 mln zł.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Poproszę o uszczegółowienie – zmniejszamy  środki na te wymienione zadania? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Tak. W tym roku zmniejszone, ale zostaną przesunięte do realizacji w roku 2018 i 2019.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
A dlaczego zostały przeniesione? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Jeśli chodzi o Gdański Program Przeciwpowodziowy nie zrobione są uzgodnienia z RDOŚ w 
zakresie pozyskania dokumentacji  i w tym roku nie będzie możliwości wydatkowania 
kwoty 2,3 mln zł. To dopiero będzie w roku 2019, w  projekcie  na rok 2018  zabezpieczona 
jest już odpowiednia kwota. 
Modernizacja infrastruktury  z zakresu polityki społecznej, to też jest brak dokumentacji i 
400 tys. zł zostaje przesunięte na rok przyszły. 
Budowa mostu zwodzonego na Wyspie Sobieszewskiej – oszczędności po przetargowe 7 mln 
zł i one nie będą odtwarzane, bo nie ma takiej potrzeby. 
Gdański Projekt Komunikacji Miejskiej (GPKM) – 43 mln zł zostanie przeniesione na rok 
2018, 2019 i 2020. Nie została podpisana umowa o dofinansowanie i nie zostały 
rozstrzygnięte przetargi w związku z tym nie zostały realizowane wydatki.  
 

Radna Emilia Lodzińska  - wiceprzewodnicząca Komisji 
Pomorskie trasy rowerowe – czy my rezygnujemy z tego projektu?  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

Nie. Z tego jednego projektu zostaną  zrobione dwa projekty ze względu na to, że 
maksymalne dofinansowanie mogłoby być na jeden projekt tylko 20 tysięcy złotych. 
Dlatego to zadanie zostało podzielone na dwa. W grudniu zostanie podpisana umowa  o 
dofinansowanie a realizacja  w roku 2018 i 2019. 
 

Następnie, Przewodnicząca poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1401. 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków -  4 
głosach „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr  1401. 

(Opinia 41-11/236-58/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.445.2017). 
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PUNKT   1 B 
Opiniowanie projektu uchwały RMG zmieniając  uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta  Gdańska na rok 2017 – druk nr 1402. 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 30 listopada 2017r. - BRMG-S.0006.446. 2017). 
 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Oprócz zmian wynikających z Wieloletniej Prognozy Finansowej, to jest drobne 
przeniesienie w ramach budżetu w z zakresu działania Komisji – 130 tys. zł zostało 
niewykorzystane, głównie to oszczędności z tytułu mniejszej ilości delegacji, ekspertów i 
opinii. Środki te proponujemy przeznaczyć na dotację podmiotową dla  Capelli Gedenensis 
na różnego rodzaju działalności artystyczne.  
 
Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1402 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków -  3 
głosach „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się” – pozytywnie zaopiniowała  
przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr  1402 

(Opinia 41-11/237-59/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.446.2017). 

 
 

PUNKT   2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska  - druk nr 1371 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia 2017r. - BRMG-S.0006.415. 2017). 

 

Projekt uchwały, zgodnie z jego uzasadnieniem, omówiła Pani Jolanta Ostaszewska – 
Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków. Powiedziała między innymi: 
Przedłożona  Prognoza została  zaktualizowana  w stosunku do tej, która przed chwilą była 
opiniowana. Przede wszystkim w zakresie nowych wskaźników makroekonomicznych. Jeżeli 
patrzymy na bazę wskaźników, które zostały przyjęte na rok 2018  to: pkb na poziomie 
3,8%, średnioroczna inflacja na poziomie  2,3%, realny wzrost wynagrodzeń w gospodarce 
międzynarodowej na poziomie 4,7%, wzrost zadłużenia w gospodarce 0,80% i wzrost 
wynagrodzeń nauczycieli o 5%. Te wszystkie wskaźniki makroekonomiczne wielkości, które 
na podstawie  ich są modelowane to  przede wszystkim wpływy z podatku, czyli z podatku 
dochodowego od osób fizycznych  i prawnych, podatki od czynności cywilno prawnych i te 
wielkości zostały zaktualizowane.  
Jeżeli patrzymy na  WPF i na wydatki majątkowe, które  są w najbliższych pięciu latach 
planowane – od roku 2018 do 2023 - ta prognoza pokazuje, że nasze możliwości 
inwestycyjne są na poziomie 2.900 mln zł przy zaciągnięciu kredytu na poziomie 1.494 mln 
zł, co wskazuje, że 48% tych wydatków będzie finansowane z dochodów Miasta 
bezpośrednio, a nie ze zwrotnego kredytu. 
Przedsięwzięcia ujęte w  załączniku nr  2 są to w większości przedsięwzięcia kontynuowane 
z roku 2017. Jest tych przedsięwzięć 88 i są one bez zmiany i zmiany zakresu. Dochodzi  
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siedem nowych przedsięwzięć. Wśród tej grupy nowych przedsięwzięć, dwa są planowane 
do realizacji w ramach partnerstwa publiczno prywatnego. Pierwsze to  zaprojektowanie, 
sfinansowanie, zbudowanie i eksploatacja obiektu wielofunkcyjnego, obejmującego 
funkcje sportowo – rekreacyjną w dzielnicy Wrzeszcz. Celem publicznym jest wybudowanie 
obiektu basenu w Wrzeszczu. Drugie przedsięwzięcie realizowane w ramach tego 
partnerstwa publiczno-prywatnego to zaprojektowanie, sfinansowanie, wybudowanie i 
eksploatacja ogólnodostępnych parkingów kubaturowych w Gdańsku. Jest to po raz kolejny 
ogłoszona procedura na wybór partnera do budowy parkingów  na Starym Mieście. 
Lokalizacje to: Podwale Staromiejskie oraz Podwale Przedmiejskie, Długie Ogrody. Jeżeli 
chodzi o to, w jakim zakresie i w których miejscach, to w tej chwili są zainteresowani 
wykonawcy złożeniem oferty. W tej chwili nie ma jeszcze wybranych lokalizacji.  
Następnym wśród nowych przedsięwzięć jest rewaloryzacja ulicy Długiej i Długiego Targu. 
Planowana jest kompleksowa  poprawa  jakości i estetyki tej infrastruktury. Na to zadanie  
przeznaczone jest kwota 52 mln zł. W roku  2019  - 2 mln zł, w 2020r. – 20 mln zł a w roku 
2021 – 30 mln zł.  
Przedsięwzięcia z zakresu publiczno - prywatnego wymusiły wydłużenie czasookresy 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Do tej pory była  do 2045 roku, a ta nowa jest do roku 
2047. Dziękuję bardzo. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Mówiła Pani o siedmiu nowych przedsięwzięciach? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Wymieniłam najważniejsze, ale mogę  wymienić wszystkie.  
Dom Daniela Chodowieckiego i Gintera Grassa. Przywrócenie wartości dawnemu zespołowi 
sierocińca. Jest to przedsięwzięcie, które w tej chwili  ma w przygotowaniu dokumentację, 
a  kwoty, które wpisujemy do WPF będą wkładem własnym miasta na realizację tego 
zadania – 20 mln zł.  Z drugiej strony natomiast, będziemy poszukiwać  źródła finansowania 
zewnętrznego typu dotacji Unii Europejskiej czy z budżetu Państwa. 
Droga do Wolności. Celem tego przedsięwzięcia jest zachowanie i promowanie ruchu 
społecznego „Solidarność”. W ramach tego zadania planuje się poprawić estetykę 
otoczenia Pomnika Poległych Stoczniowców. Między innymi remont nawierzchni placu 
Solidarności, budowa układu drogowego łączącego ulice Doki od skrzyżowania z ul. Jana z 
Kolana  do ul. Gazowniczej.  
Rozbudowa ulicy Budowlanych. Przedsięwzięcie to w tej chwili posiada dokumentację a w 
latach 2018-2019 będą realizowane  wydatki. Planowana kwota na to zadanie to 13 mln zł. 
Usługi informatyczne - standaryzacja i rozwój usług informatycznych  w mieście. Jest to 
coś, co wspomoże prace urzędników instytucji miejskich i będzie otwarte dla mieszkańców 
w zakresie elektronicznego zarządzania dokumentacją.  

 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 

Moje pierwsze pytanie dotyczy basenu we Wrzeszczu. Na jakim etapie jest postępowanie  
ppp (partnerstwo publiczno- prywatne)? Czy jest ono już bliżej finalizacji, podpisania 
umowy?  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie, to są cały czas negocjacje  w fazie przed ostatnim ogłoszeniem złożenia do oferty. Ale 
zaproszenie do złożenia oferty na początku 2018 roku nastąpi. Z tego co mi wiadomo jest 
tam dwóch  zainteresowanych wykonawców.  

 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 

A co z parkingami  kubaturowymi, bo tam jest już dosyć  długo postępowanie. 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W tej chwili jest przygotowane już do tego, aby można było ogłosić złożenie konkretnych 
ofert. Tutaj jest więcej zainteresowanych wykonawców.   
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Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Wrócę jeszcze do basenu. Jest informacja, że  jedenaście szkół będzie mogło korzystać  z 
tego basenu. Czy my będziemy mogli poznać jakie to szkoły? 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Oczywiście. Listę z wykazem tych szkół  przekażę Państwu drogą  elektroniczną.   

 
Nie było dalszych głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1371 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków -  4 
głosach „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” – pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały  zawarty w druku nr  1371 

(Opinia 41-11/238-60/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.415.2017). 

 
 

PUNKT   3 
Opiniowanie projektu  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2018 rok –   druk nr 1372 -   w zakresie działania Komisji: 

 Ogólna informacja  na temat założeń do budżetu Miasta  na 2018r.   
1) Biuro Rady Miasta Gdańska, 
2) Wydział Komunikacji 
3) Wydział Kadr i Organizacji  
4) Kancelaria Prezydenta  
5) Wydziała Bezpieczeństwa  i Zarządzania Kryzysowego   

 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 18 grudnia 2017r. - BRMG-S.0006.416. 2017). 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków powiedziała 
między innymi: 
Kwota planowanych dochodów  to 3.028 mln zł. W stosunku do roku 2017 jest to wzrost o 
4%  a nominalnie 124 mln zł.  
Wydatki zaplanowano na kwotę 3.253 mln zł. Czyli mamy deficyt w wysokości  224 mln zł, 
który będzie kredytem. Planowany kredyt na 2018r. jest na kwotę 300 mln zł. 
Dochody, tak jak zawsze największy w nich udział mają podatki od osób fizycznych. W roku 
2018 planujemy z tego tytułu dochody na poziomie 805 mln zł, a w stosunku do roku 
obecnego jest to więcej o 47 mln zł. Udział w podatku dochodowym od osób prawnych jest 
znacząco niższy, bo jest to tylko 83 mln zł. Podatek od czynności cywilno prawnych – 75 
mln zł.  
Następnym  dużym źródłem podatku, to podatki i opłaty lokalne 433 mln zł. Największym 
źródłem w tych podatkach i opłatach lokalnych, to jest podatek od nieruchomości. Plan 
425 mln zł. 
Dotacje na zadania własne  planowane na rok 2018 to jest 244 mln zł, a największy w nich 
udział mają dotacje  z Unii Europejskiej tj. 178 mln zł. Jeżeli mówimy o dotacjach na 
zadania zlecone to 316 mln zł, a największy  w nich udział ma dotacja z budżetu Państwa 
na zadania zlecone  realizowane przez miasto to wypłata świadczeń z programu 500+ i jest 
to 187 mln zł.  
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Najbardziej kosztochłonną grupą jest  oświata i wychowanie 846 mln zł. W stosunku do 
roku bieżącego jest wzrost o 32 %. Opieka społeczna i zadania z zakresu polityki społecznej 
to 163 mln zł, tj. 6,3%  więcej niż w roku 2017.  
Na administrację publiczną w roku 2018 planujemy wydać 193 mln zł  i jest to w stosunku 
do tego roku  o 7,4% więcej. „Janosikowe”  to 40 mln zł – tyle musimy oddać do Państwa z 
naszych dochodów.      
Pomimo zaciągniętego kredytu planowanego w roku 2018 na poziomie 300 mln zł relacja 
długu na koniec roku do dochodów ogółem będzie na poziomie 33,97%. Jeżeli patrzymy na 
wskaźnik wynikający z ustawy o finansach publicznych z art. 243 to maksymalny, 
dopuszczalny wynikający z wieloletniej prognozy finansowej wynosi 14,25%, a ten z 
naszych danych i naszych szacowanych dochodów, wydatków i kosztów obsługi długu 
wynosi 3,94%.Czyli jest duża różnica pomiędzy dopuszczalnym maksymalnym a  wynikający 
z naszych danych finansowych. Dziękuję bardzo.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji  
Z czego wynika wzrost na oświatę.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Przede wszystkim z tego, że mamy zabezpieczony wzrost wynagrodzeń o 5%  od  1 kwietnia 
2018r.  Generalnie dużo więcej środków  w stosunku do roku 2017 mamy zaplanowane na 
finansowanie edukacji, którą finansujemy dotacjami, czyli niepubliczne i publiczne. W tych 
placówkach znaczącą rośnie ilość uczniów. 
 

Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Jeśli nie ma więcej pytań, to przystępujemy do omawiania budżetu poszczególnych 
Wydziałów. Pierwsze Biuro Rady Miasta Gdańska. 
 

Biuro Rady Miasta Gdańska. 
Pan Piotr Spyra –Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
W budżecie Biura Rady Miasta Gdańska na rok 2018 zaplanowano 3.943 tys. zł. Jest to 
wzrost o 4,1% w stosunku do roku 2017. Największe kwoty, tj. prawie 1.700 tys. zł  
przeznacza się na diety radnych Miasta Gdańska i radnych jednostek  pomocniczych i kwota 
1.878 tys. zł  to rezerwa celowa na działalność statutową jednostek pomocniczych.    
 
Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Czy są pytania ze strony członków komisji? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego 
Wydziału. 
 

Wydział Komunikacji 
Pani Agata Krzyżanowska – p.o. Kierownika  Referatu Transportu  i Nadzoru w Wydziale 
Komunikacji powiedziała między innymi: 
Budżet Wydziału Komunikacji obejmuje dochody i wydatki związane z obsługą spraw w 
zakresie wydawania praw jazdy, rejestracji pojazdów, nadzoru nad przedsiębiorcami 
wykonywującymi działalność gospodarczą w zakresie transportu drogowego, ośrodkami 
szkolenia kierowców.  
Planowane na 2018 r. dochody kształtują się w kwocie 10.900 tys. zł. i w stosunku do roku  
2017 jest to wzrost o 18%. Obejmują one  dwie podstawowe grupy: opłaty komunikacyjne 
10.700 tys. zł i w stosunku do roku 2017 jest to wzrost o 17%. Są to przede wszystkim 
dochody z tytułu  opłat za wydanie dowodów rejestracyjnych, tablic rejestracyjnych czy 
opłat za wydanie praw jazdy. Planowany wzrost dochodów związany jest ze stale rosnąca 
liczba rejestrowanych pojazdów na terenie Miasta Gdańska oraz wydawanych uprawnień do 
kierowania pojazdami. Druga grupa to wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez 
jednostki samorządu terytorialnego na podstawie ustawy o transporcie drogowym i jest to 
kwota 200 tys. złotych  - wzrost o 11% w stosunku do roku bieżącego.  
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Są  również planowane dochody z tytułu opłat z wydawania licencji na wykonywanie 
transportu drogowego, zezwoleń na wykonywanie zawodu przewoźnika, zaświadczeń  na 
przewozy drogowe, czyli na wykonywanie transportu drogowego taksówką. Wyższa kwota  
tutaj wynika z tego, że rośnie liczba wydawanych licencji. 
Planowane wydatki na 2018 r. to kwota  5.980.900 zł i jest to wzrost w stosunku do roku 
2017 o 21%. Wydatki obejmują wydatki związane z obsługą systemu wydawania uprawnień i 
zaświadczeń oraz sprawowanego nadzoru nad przedsiębiorcami prowadzącymi działalność 
gospodarczą w zakresie transportu drogowego i ośrodkami szkolenia kierowców. Są również 
wydatki związane z wydawanymi  dowodami rejestracyjnymi, tablicami rejestracyjnymi 
oraz uprawnień do kierowania pojazdami. 
 

Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony członków komisji? Nie widzę. Przechodzimy do 
kolejnego Wydziału. 
 

Wdział Kadr i Organizacji 
Pani Alicja Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji powiedziała między 
innymi: 
Dochody  w budżecie  Wydziału Kadr i Organizacji na  2018 rok zostały zaplanowane  na 
kwotę 6.775 tys. zł  i obejmują one  dotację na wynagrodzenia pracowników  na realizację 
zadania zlecone gminy i  powiatu  i jest to planowana kwota 6.403 tys. zł. – wzrost dotacji  
w stosunku od roku obecnego 4,4%. Dochody to również wpływy z tytułu czynszów i opłat 
eksploatacyjnych związanych  z  wynajmem pomieszczeń  a także obciążania pracowników 
Urzędu za prywatne rozmowy telefoniczne.  
Na wydatki planujemy kwotę 106.012.923 zł i w stosunku do roku bieżącego jest to  2,81% 
wzrostu. Na te wydatki składają się wydatki na wynagrodzenia pracowników wraz z 
pochodnymi i jest to prawie 86 mln zł.  Wydatki rzeczowe związane z funkcjonowaniem 
Urzędu i utrzymaniem stanowisk pracy – 19.343 tys. zł. Wydatki związane z 
funkcjonowaniem jednostek  pomocniczych to kwota 527 tys. zł a także z obsługa 
uroczystości ślubnych i ubezpieczeniem majątkowym to kwota  235 tys. zł. 
Wzrost wydatków o 2,81%  wynika ze wzrostu wskaźnika inflacyjnego, czyli na poziomie 
2,3% a także ze wzrostu kosztów ochrony i sprzątania w związku ze wzrostem płacy 
minimalnej w przyszytym roku, a także od stycznia przyszłego roku Urząd przyjmuje 
zadanie pt. gospodarka odpadami, co związane jest również z przejęciem z GZDIZ 
pracowników i kosztów tego zadania.  
 

Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony członków komisji? Nie widzę. Przechodzimy do 
kolejnego Wydziału. 
 

Kancelaria Prezydenta 
Pani Danuta Rutkowska – inspektor,  samodzielne stanowisko ds. budżetu w Kancelarii 
Prezydenta  powiedziała między innymi: 
Kancelaria Prezydenta na rok 2018 zaplanowała 7.787.377 zł i jest to wzrost o 2,1% 
procenta do roku bieżącego. Zaplanowana kwota zostanie przeznaczona na realizowanie 
zadania „Projektowanie i zapewnienie realizacji polityki Miasta”. 
Najważniejszym wydatkiem jest realizowanie płatności składek z tytułu przynależności 
Miasta Gdańska do stowarzyszeń, związków krajowych i zagranicznych: Stowarzyszenie 
Euroregion Bałtyk, Unia Metropolii Polskich,  Związek Miast i Gmin Morskich,  Związek Miast 
Nadwiślańskich, Związek Miast Polskich,  Pomorskie w Unii Europejskiej,  Stowarzyszenie 
ŻUŁAWY, Związek Miast Bałtyckich,  EUROCITIES, ALDA. 
Istotny wydatek poniesiony zostanie na na współpracę Międzynarodową Miasta. 
 

Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony członków komisji? Nie widzę. Przechodzimy do 
kolejnego Wydziału. 
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Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 
Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego powiedziała między innymi: 
Budżet Wydziału BiZK na  2018 rok kształtuje się mniej więcej na tym samym poziomie co 
w tym roku, czyli 49.043 tys. zł. Na budżet ten składają sie nasze zadania własne, w tym 
budżet Straży Miejskiej oraz dotacje otrzymywane na utrzymanie Państwowej Straży 
Pożarnej oraz na kwalifikację wojskową, która od tego roku jest w naszym wydziale. 
Jeśli chodzi o budżet straży pożarnej to jest to kwota 23.195 tys. zł, na kwalifikację 
wojskową zaplanowane jest 67 tys. zł. Zadania własne - budżet straży miejskiej w stosunku 
do roku poprzedniego się zwiększa do 23.617 tys. zł. Wynika to z dodatkowych środków na 
premie dla strażników miejskich.  
Wydatki budżetu wydziału, zamykają się w kwocie 2.877 tys. zł. Niewielki wzrost związany 
jest z zapewnieniem bezpieczeństwa  zjazdu harcerzy wokół ich miasteczka. 
Wydatki na ochotniczą straż pożarną zaplanowane są na poziomie 420 tys. zł. Obrona 
cywilna – niewielki wzrost, co spowodowane jest tym, że w przyszłym roku kończymy 
projekt  unijny i znacznie nam wzrosną koszy utrzymania syren alarmowy.  
Z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska otrzymaliśmy kwotę 160 tys. zł. Na inwestycje 
na przyszły rok mamy zaplanowaną kwotę 3.225 tys. zł. Za 1 mln zł  realizowany będzie 
monitoring, za 1,2 mln zł system ostrzegania przed zagrożeniami, z budżetu 
obywatelskiego  będziemy realizować monitoring w dzielnicy Wrzeszcz oraz mamy 760 tys. 
zł na zakup 26 defibrylatorów rozlokowanych w przestrzeni publicznej. Zaplanowana jest 
również modernizacja czterech komend jednostek państwowej straży pożarnej.  
Dochody w przyszłym roku zaplanowane są w wysokości 2.431 tys. zł, na co składają się 
dochody z opłat za usuwanie pojazdów plus dzierżawa dwóch schronów oraz niewielkie 
wpływy z przekazywania do skupu pozyskanej  zwierzyny, głównie dzików.   
Straż Miejska dochody przewiduje w wysokości 1.434 tys. zł.  
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam pytania odnośnie monitoringu. Powiedziała Pani o dwóch pozycjach – jedna  to 1 mln 
zł ogólnie na monitoring w całym Gdańsku, a druga z budżetu obywatelskiego we 
Wrzeszczu – w którym  miejscu i z jakich środków? 
 

Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
My te środki planujemy i jak będzie decyzja, to będą kolejne działania. 
 

Radna Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli dla wszystkich tych projektów, które zostały ogłoszone jako zwycięskie, to pieniądze 
w budżecie będą na nie zabezpieczone. 
 

Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Tak.  
 

Radna  Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
A z tych  miliona złotych to w jakich lokalizacjach będzie ten monitoring? 
 

Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Szczegółowej informacji nie mam, ale na pewno będą robione rzeczy, które muszą być 
zrobione na Głównym Mieście. Musi być zrobiona modernizacja studiów, gdzie niektóre 
mają już po dziesięć lat. Kupujemy coraz lepsze kamery, które wymagają coraz  więcej 
miejsca na dysku po to, aby dawały  odpowiednią jakość obrazu niezbędne dla policji i 
innych służb. Wprowadzając  nowe kamery musimy wszystko powymieniać, a wszystkie te 
rzeczy są drogie.  



9 
 

 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Zlot harcerzy – to nie jest światowy zlot? 
 

Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
To będzie krajowy zlot i odbędzie się na Wyspie Sobieszewskiej, ale  musimy się do niego 
przygotować.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jakie środki finansowe będą przeznaczone  dla właściciela terenu, na który powstanie 
miasteczko harcerskie. 
 

Pani Joanna Pińska – zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Nie potrafię  odpowiedzieć na to pytanie, bo to nie jest w zakresie  tego budżetu.  
 
Radna Anna Wirska -  przewodnicząca Komisji  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony członków komisji? Nie widzę.  
 

Nie było więcej głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1402 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych przez:  

 Panią Jolantę Ostaszewska – Dyrektora Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, 

 Pana Piotra Spyrę  - Dyrektora Biura Rady Miasta Gdańska, 

 Panią Agatę Krzyżanowska – p.o. Kierownika Referatu Transportu i Nadzoru w Wydziale 
Komunikacji  

 Panią Alicję Bielińską – Łoza – Dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji 

 Panią Danutę Rutkowska – inspektor – samodzielne stanowisko ds. budżetu w Kancelarii 
Prezydenta,  

 Panią Joannę Pińską –  Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, 

-  4 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”  i 0 głosach „wstrzymujących się”– pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 

rok – w zakresie działania Komisji. 

 (Opinia 41-11/239-61/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.446.2017). 
 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie 
pojazdów z dróg publicznych, stref zamieszkania, stref ruchu i za przechowywanie 
tych pojazdów na koszt właścicieli – druk nr 1376. 

 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 30 listopada 2017r. - BRMG-S.0006.420.2017). 

 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Joanna Pińska – Zastępca 
Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Powiedziała między 
innymi, że stawki   w roku przyszłym w stosunku do roku  bieżącego nie ulegają zmianie, 
ponieważ umowa, która jest podpisana z firmą wykonującą  te zadania, była podpisana na 
trzy lata.  
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Radna Anna Wirska  - przewodnicząca Komisji 
Czy zwiększyła  się ściągalność? 
 

Pani Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Można powiedzieć, że coraz więcej osób płaci po wszczętych postępowaniach 
egzekucyjnych, więc miejmy nadzieję, że będzie lepiej. 

 
Nie było więcej dalszych głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod 
głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1376 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Joannę Pińską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, jednogłośnie – 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały  zawarty w druku nr  1376 

 

(Opinia 41-11/240-62/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.420.2017). 

 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych 
członków ochotniczej straży pożarnej – druk nr 1377 

 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 30 listopada 2017r. - BRMG-S.0006.421 . 2017). 

 
Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Joanna Pińska – Zastępca 
Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. Powiedziała między 
innymi, że będzie to podstawa do wypłaty ratownikom ze straży pożarnej ekwiwalentu  
pieniężnego za  godzinę pracy. Zgodnie z definicją ustawową kwota ta może wynosić 1/175 
przeciętnego wynagrodzenia. Przeciętne wynagrodzenie fluktuuje w zależności od kwartału 
i na dzień dzisiejszy wynosi 4.220,69 zł ,co daje na godzinę  24,11 zł. Ono się zwiększa albo 
zmniejsza i żeby co kwartał nie przystępować do zmiany wysokości tej stawki, 
proponujemy przyjąć kwotę 23 złotych za godzinę udziału w akcji ratowniczej a za 
szkolenie 11,50 zł.  
 
Nie było głosów w dyskusji, w związku z tym Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego w druku nr 1377 
 
 

USTALENIA KOMISJI  - OPINIA 
Komisja Samorządu i Ładu Publicznego po wysłuchaniu  informacji i wyjaśnień złożonych 
przez Panią  Joannę Pińską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, jednogłośnie – 6 głosami „za” - pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały  zawarty w druku nr  1377 

 

(Opinia 41-11/241-63/2017 znajduje się przy sprawie - BRMG-S.0006.421.2017). 
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PUNKT  6 
Używanie materiałów pirotechnicznych  w miejscach publicznych  w mieście 
Gdańsku.  
 

 

Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK powiedział między innymi: 
Kwestię  całej pirotechniki reguluje  kilka ustaw i rozporządzeń. Taką podstawową ustawą 
jest ustawa o wykonywaniu działalności gospodarczej w zakresie wytwarzania i obrotu 
materiałami wybuchowymi, bronią, amunicją oraz inną technologią o znaczeniu 
wojskowym i policyjnym. Na takie wykonywanie działalności w sprawie obrotu jest 
wydawana koncesja, która wydaje minister spraw wewnętrznych, ale jest od tego 
odstępstwo. Nie wymagana jest koncesja dla obrotu materiałami pirotechniki 
widowiskowej, które mieszczą się w klasie, gdzie mogą  używać tego wszystkie osoby 
cywilne, nie posiadające specjalistycznych zezwoleń. Mówi o tym ustawa o materiałach 
wybuchowych  przeznaczonych od użytku cywilnego i są to pierwsze trzy klasy materiałów 
pirotechnicznych. Każdy z nich charakteryzuje się niskim lub średnim stopniem zagrożenia 
życia oraz środowiska a także niskim poziomem hałasu. Dopiero klasa czwarta wymaga 
tego, żeby używać takich materiałów pirotechnicznych przez osoby i firmy specjalistyczne, 
które posiadają stosowne koncesje i uprawnienia do używania takiej pirotechniki. Klasa  
czwarta to są wyroby, które podczas działania charakteryzują się wysokim stopniem 
zagrożenia dla mienia i środowiska, natomiast nieszkodliwym dla zdrowia ludzi poziomem 
hałasu określane również, jako wyroby pirotechniczne widowiskowe. 
W związku tym, że mamy takie ustawy, każdy obywatel, każdy mieszkaniec może  sobie 
nabyć materiały pirotechniczne klasy I, II i III, które może użyć na własnym podwórku, czy 
w domu, co jest niezalecane. Żeby ograniczyć używanie pirotechniki na terenie Miasta 
Gdańska i mieć ją pod kontrolą, w 2004 roku uchwałą Rady Miasta Gdańska został 
wprowadzony zakaz swobodnego stosowania materiałów pirotechniki widowiskowej i 
dostępnej dla użytku cywilnego, i tej profesjonalnej, która jest wykonywana przez 
specjalistyczne firmy, oprócz 31 grudnia i 1 stycznia każdego roku. W każdy inny dzień, 
osoba, która chce użyć pirotechniki np. do uświetnienia wesela, imprezy itd. musi wystąpić 
o zgodę podając cały szereg informacji. Użytkownik musi brać na siebie  odpowiedzialność 
za niewłaściwe użycie i niezgodne z instrukcją.  
W 2016 roku wydaliśmy 37 zgód, w tym roku tylko 19. W tym i poprzednim roku nie było 
użytej pirotechniki przez mieszkańca, głównie realizują to  profesjonalne  firmy. U nas są  
to trzy firmy  dwie z Pruszcza Gd. i jedna z Bydgoszczy. 
 
Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Chciałam zapytać o race, które odpalają  kibice, np. 31 sierpnia i mają postępowania 
sądowe.  W jakiej grupie one  się plasują. 
 
Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Raca nie jest pirotechniką widowiskową zlatującą. Natomiast jest pirotechniką i nieważne 
jaka ona będzie, jeżeli zostanie ona wprowadzona na zgromadzenie publiczne, to stąd te 
postępowania. Ustawa o zgromadzeniach publicznych wyraźnie mówi, że zakazuje się 
uczestnictwa w zgromadzeniu osobom, które posiadają broń i wszelkiego rodzaju innego 
rodzaju materiały pirotechniczne. Więc, nieważne  w jakiej klasie ta raca się znajduje, to 
jest to materiał pirotechniczny, na który ustawa nakłada bezwzględny zakaz używania. 
Wynika to z ustawy o zgromadzeniach publicznych. 
 

Radna  Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Oddaję głos  zainteresowanej osobie. 
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Tomasz Strug – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa powiedział między innymi: 
Dziękuję Pani Przewodniczącej za uwzględnienie mojej prośby i umieszczenie tego punktu 
w porządku obrad Komisji. Chciałbym naświetlić historię, skąd ten wniosek. Mieliśmy 
nieprzyjemność niestety  mieć w  Oliwie, można by powiedzieć noworoczny pokaz  14 
października 2017r. na zapleczu Hali Oliwia. Wystrzeliwano właśnie tą klasę IV w 
najbardziej pięknej ferii  kolorów. Natomiast okazało się, że był to pokaz prywatny 
ufundowany przez Konsula Honorowego Hiszpanii dla  swoich gości, którzy to podziwiali z 
jednego biurowców. Oburzyło wielu mieszkańców to, że bez żadnego powiadomienia, bez 
żadnej wcześniejszej informacji, nie była to żadna publiczna impreza, która by to 
usprawiedliwiała. Niespodziewanie, znienacka  około godziny 21:00 kilkunasto minutowa 
kanonada budząca małe dzieci, psy. Bardzo  wiele oburzonych głosów trafiło do Rady 
Dzielnicy w tej sprawie i stąd mamy prośbę – czy jest możliwość w jakiś sposób 
opracowania bardziej ścisłego regulaminu. Daję to pod rozwagę Państwu Radnym, a’propos 
tej uchwały z 2004 roku, bo tam naprawdę jest tylko  kwestia, że należy spełnić 
techniczne wymogi i jeśli  ma się pieniądze to każdy może sobie zrobić pokaz, gdzie chce i 
codziennie. Nie ma żadnych przeciwwskazań i wydaje mi się, że jest to zbyt szerokie. Może 
to powinno być ograniczone tylko do imprez publicznych, gdzie będzie to zawarte z jakąś 
informacją, reklamą, będzie to jednym z punktu danej imprezy  o czym wszyscy 
mieszkańcy będą uprzedzeni. Taka  impreza  to np. otwarcie i zamknięcie Jarmarku 
Dominikańskiego, wydarzenie dzielnicowe, itp.  
Była to naprawdę dosyć głośna impreza, której zasięg to kilkadziesiąt tysięcy osób. 
Jesteśmy przygotowanie  do tego,  że to się dzieje w Sylwestra, niestety ale i tydzień 
przed i po Sylwestrze. Tutaj jednak mieliśmy ten najdroższy pokaz z pozwoleniami, 
prowadziła  to firma z Pruszcza Gd.. Rzeczywiście, wszystko odbyło się legalnie, ale jest to 
nie w porządku w stosunku do mieszkańców. Stąd apel Rady Dzielnicy o to, żeby tą sprawą 
się zająć w jakiś sposób i pomyśleć nad uszczelnieniem tych przepisów, bo za  chwile się 
okaże, że technika będzie jeszcze tańsza i ktoś wpadnie na pomysł, żeby codziennie 
uświetniać swoje imprezy. Podobne sytuacje dzieją się w okolicach Doliny Radości Hotel 
Dwór Oliwski obok ogrodu zoologicznego. Tam też wystarczy spełnić  te warunki. Odbywają 
się tam wesela i mamy fajerwerki w środku lasu i proszę sobie wyobrazić, co się dzieje w 
tym momencie ze zwierzętami.  
Natomiast tutaj mieliśmy to w środku kilku dzielnic mieszkalnych, mieliśmy sygnały, że psy 
się zrywały, małe dzieci. Tutaj nie ma znaczenia, czy to jest godzina 22:00 bo jak wiemy 
nie ma pojęcia ciszy nocnej, coś takiego nie istnieje. Jeszcze raz apeluję, aby nad tym 
pomyśleć.   
 

Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Czas od 22:00 do 6:00 rano to teraz okres odpoczynku. 
Uchwała, która została podjęta jest tylko przepisem porządkowym, który nam pozwala w 
pewien sposób ograniczać i regulować. Natomiast cały szereg ustaw, rozporządzeń, które 
dopuszczają materiały do użytku cywilnego posiadają wszelkiego rodzaju atesty, 
certyfikaty, również w zakresie bezpieczeństwa i hałasu. Ciężko będzie wprowadzić 
całkowity zakaz na używanie jakiegokolwiek materiału. Ten pokaz, o który Pan tutaj mówił 
nie był jakimś bardzo gigantycznym pokazem, ponieważ ja ten wniosek opracowywałem i 
tam  wykaz materiałów pirotechnicznych był znikomy. Nie było tam chyba nawet 20 kg.  
19 pokazów pirotechnicznych na cały rok, nawet i 30, to nie jest jakaś nagminna ilość, 
która by nam w jakiś sposób zatruwała życie. Mamy to wszystko pod kontrolą. Każdy pokaz 
jest przez nas zgłoszony do policji i straży pożarnej, oczywiście te, które zgłoszenia przez 
nas przechodzą.  Zdarza się  na pewno  używanie pirotechniki  przez mieszkańców. 
Nie jest ważne  kto zleca – czy mieszkaniec, czy konsul, czy jakaś inna osoba prywatna – 
firmie, która składa wniosek, przedstawia stosowne dokumenty łącznie z pozwoleniami na 
użycie terenu, na którym te materiały zostały ustawione, ponieważ życzymy sobie 
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dodatkowo jeszcze  takich dokumentów.  Zachowanie odległości, które wymagane są 
przepisami.    
Jeżeli robi to pirotechnik, który ma  uprawnienia to jest świadom tego, co i jak robi. Jeśli 
będzie to robił źle i dopuści się karygodnych zaniedbań to zabrane zostaną mu 
uprawnienia. Staramy się nie wydawać zgód na pokazy pirotechnicznekpo godzinie 22:00. 
Problem jest w okresie letnim, dlatego, że ciemno robi się około  23:00  i ciężko jest 
strzelać wcześniej, bo jest jasno i nie ma tego efektu.  
Społeczeństwo zaczyna jakby trochę mniej używać pirotechniki. My cały czas ze swojej 
strony namawiamy  organizatorów na nowe formy uświetniania imprez, np. pokazy 
laserów.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Pan postawił słuszny wniosek, żeby zmienić  jednak zapisy  w uchwale Rady Miasta Gdańska 
z  2004r., tak aby pokazy fajerwerków nie były uciążliwe dla mieszkańców. Skoro mogliśmy 
jedną uchwałę podjąć  regulującą używanie  materiałów pirotechnicznych, no to dlaczego 
nie mamy wsłuchać się w głos ludzi, którzy odczuwają dyskomfort z tego tytułu. Dzisiaj 
jest dziewiętnaście takich przypadków, ale nie wiemy ile będzie n np. za rok. 
 
Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Odnotowujemy zmniejszanie się ilości wydawanych decyzji, bo mniej wniosków wpływa.  
Ciężko jest uszczelnić granice administracyjne Miasta. Zabronimy w Oliwie, to musimy 
zabronić wszędzie, w całym mieście. Nie da się tak  zabronić.   
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Może warto zrobić to w dzielnicach mieszkaniowych.  
 

Pan Andrzej  Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Chciałem potwierdzić, że ten pokaz był słyszalny również na Strzyża. Natomiast w ramach 
uszczelniania prosiłbym radnych Miasta Gdańska, aby się zastanowić – czy nie można byłoby 
np. nakazać temu, kto otrzymuje zezwolenie na użycie środków pirotechnicznych na 
ogłoszenie tego w środkach masowego przekazu, aby uprzedzić chociaż o tym 
mieszkańców. Wysłać  informację do okolicznych rad dzielnic, my też mamy swoje portale 
i możemy to zamieścić.   
 

Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Nie ma problemu, aby od nas szła informacja do rady dzielnicy, że zostało wydane  
pozwolenie. 
 

Pan Andrzej  Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Ja mówię o ogłoszeniu w środkach masowego przekazu. O radach dzielnic też mówiłem. 
 

Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
My też nie możemy nakazywać osobom wykonywania pewnych czynności, które nie są 
ustawowo zapisane, bo żadna ustawa o przetwarzaniu, wyrobie materiałów nie przewiduje 
tego rodzaju czynności i ktoś może nam narzucić, że wymuszam na kimś dodatkowe koszty 
umieszczania ogłoszeń w środkach masowego przekazu.  
 

Pani Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Mamy ustawy, które mówią o tym, że  środki pirotechniczne są ogólnie dostępne i są do 
użytku cywilnego. W ramach tego co zrobiła Rada Miasta to na bazie przepisów  
dotyczących zadań własnych gminy, jako prowadzenie bezpieczeństwa publicznego – 
prosiliśmy Radę Miasta, aby wprowadzili takie ograniczenia, że nie każdy może sobie 
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strzelać, kiedy i jak chce. Jeśli chcesz strzelać to uzyskaj od Prezydenta Miasta Gdańska na 
to zgodę – złóż dokumenty i bądź świadomy tego, jakie ponosisz konsekwencje. To był już 
pewien rodzaj nałożenia na to restrykcji, żeby nie było strzelania w miejscach  do tego 
nieprzygotowanych, w tym na terenach leśnych i na terenach  tuż obok budynków. To co 
sprawdza Kolega, to odległości od budynków, od ściany lasu. Nie możemy wyłączyć całego 
Miasta, bo na to nam nie pozwalają ustawowe regulacje. My możemy  się  nad tym 
pochylić, ale myślę, że będzie bardzo trudno dyskutować z ustawą, która dopuszcza – 
właściwie bez ograniczeń – stosowanie tych materiałów.  
 

Pan Andrzej  Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Umieszczenie takiej informacji na stronie miasta Gdańska byłoby możliwe? 
 

Pani Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
Jeśli Państwo sobie tego życzą, to my na stronie miasta Gdańska możemy to umieścić, 
możemy  to przekazać do Rady Miasta Gdańska w ramach tych zadań, które realizuje nasz 
Wydział. Nie ma żadnego problemu. 
 

Pan Andrzej  Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Jeżeli będzie na stronie Miasta Gdańska, to będzie ogólnodostępna informacja, że  danego 
dnia będzie taki a taki pokaz.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Pod ogrodem zoologicznym też można używać materiały pirotechniczne? Jeśli będzie 
informacja, to ludzie sobie poradzą, psa wywiozą itd. ale co z ogrodem zoologicznym? 
Tutaj nic nie możemy zrobić. 
 

Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Myślę, że mniej uciążliwe jest 19, 20 czy 25 pokazów w ciągu roku niż ładowanie w 
Sylwestra i Nowy Rok takiej ilości pirotechniki w powietrze. Też musimy na to spojrzeć. 
Pokazy z reguły trwają do czterech minut, na które wydajemy  zgodę. To są ogromne 
pieniądze. Bardzo długi jest pokaz sylwestrowy, natomiast jednostkowe pokazy trwają 3-4 
minuty. Mamy klasyfikację wyrobów, jest ona dopuszczona, są na to certyfikaty, hałas  nie 
jest szkodliwy. Nawet gdyby było 30 razy, tj. dwa razy w miesiącu, to na pewno jest mniej 
szkodliwe niż to, co odbywa się w Sylwestra. 
 

Tomasz Strug – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa 
Odniosę się do ostatnich pana słów. Polemizowałbym, że to jest mniej szkodliwe niż Nowy 
Rok, ponieważ do Nowego Roku przygotowujemy zwierzęta, czytamy artykuły temu 
poświecone, są porady weterynarzy. Natomiast tutaj bez żadnej informacji nagle ktoś 
strzela przez cztery minuty i przez te cztery minuty zwierzę może wskoczyć pod  tramwaj, 
samochód. Więc nie wiem, czy to nie jest szkodliwe.  
Po drugie, kosztem zabawy parunastu czy kilkudziesięciu osób, kilkadziesiąt tysięcy osób 
ma cierpieć. Uważam, że to powinno być ograniczone do dużych imprez masowych. 
Chciałbym zaszczepić Państwu może jeszcze jeden pomysł. A mianowicie kolejne miasta na 
świecie odchodzą od oficjalnych miejskich fajerwerków. Praktycznie już całe Włochy, ale 
również zaczyna się to już w Warszawie, Zakopanem, Poznaniu, Lublinie – te miasta 
właśnie z racji tego komfortu i troski o zwierzęta, o ludzi starszych wycofują się z 
popierania tego typu zabawy. Może warto byłoby miękkie sposoby promować i wycofywać 
się z fajerwerków powodujących dyskomfort.   
Prosiłbym Państwa Radnych o poszukanie metody ograniczenia zabawy wąskiego grona osób 
kosztem dużej części społeczeństwa.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz powiedział między innymi 
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Oprócz ludzi, których Pan przedstawił i zwierząt, są jeszcze tacy, którzy lubią  to i chcą 
popatrzeć, posłuchać bo jest to jakaś atrakcja. Między głosami przebija się potrzeba 
informacji dla szerokiego ogółu, że coś takiego będzie. 
Należy uprzedzić mieszkańców, może przez rady dzielnic  czy inne media publiczne i nie 
powinno się zakazywać takich pokazów, bo ileś osób sobie tego nie życzy, ale dużo więcej  
sobie tego życzy.  
 

Pani Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
My i wszystkie instytucje miejskie  próbujemy zaradzić temu, aby zamiast fajerwerków 
były lasery i w ten sposób uświetniać wszystkie imprezy miejskie. Nad tym wszystkie  
jednostki miejskie i firmy, które  się tym zajmują wynajmują nad tym pracują, ale muszą 
być spełnione parametry pogodowe. Informacja o każdej  imprezie, na którą wydana 
będzie przez nas zgoda będziemy umieszczać w Internecie na stronie Miasta.  
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji, przewodniczący Rady Miasta Gdańska   
Myślę, że to będzie bardzo trudne. Jeśli takich zgód w tym roku jest dziewiętnaście, to nie 
czarujmy się, że jest to taka wielka cyfra. Wiem, że trudno będzie ostrzec mieszkańców 
dzielnicy, a skoro słyszalne jest to w drugiej dzielnicy, to pewnie musielibyśmy ostrzec pół 
miasta. Na pewno trzeba będzie przeprowadzić kampanię i namawiać na inne formy, ale 
tutaj chyba kłania się ustawa i trzeba byłoby zwrócić się do posłów. Jak zakażemy, to 
odezwie się druga  część mieszkańców, która będzie tym oburzona. Jak zawiadamiać 
mieszkańców, aby do wszystkich dotrzeć, to wbrew pozorom jest bardzo trudnym 
tematem. 
 

Tomasz Strug – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa 
W Sopocie nie ma sztucznych ogni. Co prawda niektórzy to omijają i strzelają z terenów 
Żabianki, uzyskując zgodę z Gdańska. Nie idę tutaj aż na taką konfrontację, dlatego 
uważam, że powinno to być ograniczone do imprez masowych. Mecz – proszę bardzo. 
Jarmark – świetnie, bo to święto Miasta. Natomiast robienie miasta prywatnego, jeżeli ktoś 
robi sobie  prywatne przyjęciu na 35 piętrze i uprzykrza życie osobom obojętnie o której 
godzinie, znienacka ostrzeliwując tą czy ową dzielnicę, to jest już moim zdaniem nie  w 
porządku.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy z ZOO były kiedykolwiek skargi. 
  
Pan Krzysztof Domagalski – Kierownik Referatu Zarządzania  Kryzysowego w Wydziale 
BiZK 
Do nas nie wpłynęła żadna oficjalna skarga od  paru lat, tj. od kiedy wydajemy zgody na  
pokazy pirotechniczne. Natomiast, dopóki ustawa będzie pozwalała na zakup materiałów  
pirotechnicznych do użytku cywilnego, to my nie możemy ludziom tego zakazać.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Obawiam, żeby nie poszło to w drugą stronę, tzn. że jak zakażemy, to będą to robić bez 
zezwolenia.   
Podsumowując ten temat, uważam, że mając na uwadze komfort ludzi i zwierząt, będąc w  
przestrzeni  mocno zabudowanej, to musimy ten problem jakoś rozwiązać.  
Po pierwsze – zachęcanie do korzystania z innych form  uświetniania imprez – wizja, bez 
głośnej fonii. Wspomniano tutaj o laserach.   
Kolejna rzecz – to informowanie mieszkańców  na stronie internetowej o mających odbyć 
się pokazach. Jeżeli rady dzielnic pomogą i umieszczą to  na swoich stornach  
internetowych, dotrze  to do mieszkańców to również będzie  bardzo dobre rozwiązanie.  
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Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji, przewodniczący Rady Miasta Gdańska   
Może warto  zebrać takie wiadomości z innych miast. Spróbuję takie informacje zebrać, 
abyśmy mogli się temu przyjrzeć.    
Nie jesteśmy dzisiaj  do tego tematu przygotowani, dlatego tak trochę wymyślamy. 
 

Radny Przemysław Ryś – członek Komisji 
Czy Konsul dostał informację, że mieszkańcom to dokuczało? 
 

Tomasz Strug – Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Oliwa 
Próbowałem się skontaktować z konsulem, bo jestem też dziennikarzem, ale odmawiał 
przez sekretarkę jakichkolwiek odpowiedzi. Twierdził, że było to wydarzenie prywatne i 
nie wymaga komentarza. Natomiast dostałem potwierdzenie z Klubu Stoczniowiec, z 
którego terenu to było wystrzeliwane, że było to na zlecenie powiązane właśnie z tą osobą.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Nie wiem, czy na dzisiaj jest to satysfakcjonujące rozwiązanie, że  będzie zachęcanie do 
korzystania z innych środków i że na stronie internetowej Miasta będą umieszczone 
imprezy, na których będą używane środki pirotechniczne. Rady dzielnic, jeśli mają takie 
możliwości, aby też  o takich imprezach mieszkańców informowali.  
Komisja ze swojej strony zasięgnie opinii z innych miast, jak oni rozwiązali ten problem.   
 
 

PUNKT  7 
 Granice  Dzielnicy Orunia – Św. Wojciech- Lipce i Dzielnicy Strzyża. 

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Poproszę Panią Dyrektor i mecenasa, aby pomogli nam ten problem rozwiązać.  
Na przedostatnim kolegium rad dzielnic padł wniosek do Komisji Samorządu i Ładu 
Publicznego o to, aby temat granic dzielnic został omówiony na  tejże Komisji. Poproszę, 
ale bardzo krótko, o parę słów Panią Bartków i Pana Witkiewicza – czego oczekują.  
 
Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Jeśli chodzi o dzielnicę Orunia to stricte chodzi o przywrócenie w tym samym trybie co 
odebrano w 2013r., 2014 roku, Potoku Oruńskiego, który w każdym centymetrze został nam 
odebrany. Granica wdarła  się do naszego Parku Oruńskiego i wycięła nam zupełnie Potok 
Oruński, pomimo naszej uchwały, którą złożyliśmy na komisji statutowej, której 
przewodniczył radny Marcin Skwierawski, z naszym sprzeciwem.  
 

Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża powiedział między 
innymi: 
Od 2003 roku składamy wnioski dotyczące powiększenia dzielnicy. Przy Komisji Samorządu i 
Ładu Publicznego działał zespół – najpierw w kadencji 2006-2010, potem w kadencji 
kolejnej, gdzie wnioskami było między innymi to, że trzeba zmienić granice jednostek 
pomocniczych, aby tworzyły one jakąś więź i były dzielone w sposób naturalny, a nie 
głównymi arteriami komunikacyjnymi, torami kolejowymi. Również z uwzględnieniem 
dostępności komunikacyjnej. W międzyczasie, ileś razy były robione  zmiany statutów, ale 
ciągle ze strony Urzędu słyszymy, że w Statucie Miasta nie ma opcji zmiany granic, tylko 
można  łączyć, podzielić. W poprzednich kadencjach mieliśmy zapewnienia, że Rada Miasta 
przy kolejnej zmianie Statutu Miasta będzie ten temat poruszała i będzie to zgłaszane. 
Spotykaliśmy się ileś razy z Panią Sekretarz  Miasta w tej sprawie i póki co sprawa nie 
ruszyła  się ani o milimetr od 2003 roku. Przy ostatniej zmianie Statutu rada Dzielnicy 
zgłosiła uwagi, które są już od roku i dotyczą one dwóch terenów leśnych, które ciążą do 
naszej dzielnicy. Jeden to jest teren z torem saneczkowym, byłym terenem  rekreacyjnym, 
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który jest dzielony pod wejście do TPK od strony – nazywanym wejściem przy Kiepury, jest 
w połowie Strzyży przy kościele, a drugi na VII Dworze. 
Druga kwestia, którą zgłosiliśmy to wzgórze z  punktem widokowym - teren za kościołem, 
który zawsze należał do naszej dzielnicy, ale w jakieś zaszłości został we Wrzeszczu 
Górnym. Od Wrzeszcza  ten teren dzieli skarpa, natomiast dostępny jest on ze Strzyży. To 
co było zgłaszane wielokrotnie to kwestia trzech bloków na ulicy Makuszyńskiego, które 
mają dojazd  tylko i wyłącznie od strony Strzyża. 
Kolejna kwestia to  stara zabudowy okolic ul. Reymonta. Są tam domki jednorodzinne, 
które jak najbardziej pasują do zabudowy jednorodzinnej Strzyży, a nie do Wrzeszcza. 
Kwestia  sporna, czyli kwestia  garnizonu, który od  dawien dawna był biała plama na 
mapie, ponieważ  był to teren wojskowy. Tereny te objął Wrzeszcz. Uważam, że granice 
powinny iść głównymi ciągami komunikacyjnym,i  takim ciągiem jest tutaj Aleją Żołnierzy 
Wyklętych. Gdybyśmy ten teren dostali, to  Strzyża miałaby  dostęp do Strzyży. 
Jeszcze jedna kwestia to dajemy jeszcze pod rozwagę radnych uliczki Koloni znajdujące 
się między Galerią Bałtycką a nową siedzibą Żaka. 
Chodzi o to, aby wreszcie zająć się tematem, żeby była możliwość zainicjowania tej 
zmiany w Statucie Miasta Gdańska dotyczącej ogólnie możliwości zmiany granic a nie tylko 
łączenia, dzielenia itd. Jak by Komisja chciała, to mogłaby połączyć na jakąś chwilę i 
potem  rozdzielić z powrotem. 
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Chcę jeszcze Pani Przewodniczącej wyjaśnić, że przysłała nam dzisiaj o 14:43 
korespondencje i jest to trochę późno, aby się z nią zapoznać i dzisiaj omawiać.  
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Byłam chora i nie zdążyłam tego  zrobić wcześniej, dlatego chciałabym to dzisiaj  
przeczytać a Państwo byście zadawali pytania a za miesiąc moglibyście się Państwo  
odnieść się do  naszego wniosku. To się nakłada  z kolejną sprawą, która mówi o podziale 
Chełmu i jednoznacznie jedno wpływa na drugie. 
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Wniosek, który tutaj Pani nam złożyła  dotyczy ponownego włączenia Potoku Oruńskiego 
oraz części Zespołu Przyrodniczo – Krajobrazowego Dolina Potoku Oruńskiego w granice 
dzielnicy Orunia – Św. Wojciech-Lipce. Przekażemy go oficjalnie na dziennik - do 
dekretacji, po czym zostanie on  oficjalnie skierowany do naszej Komisji.  
Radni nie zapoznali się z tym wnioskiem i nie mogą  dzisiaj na ten temat dyskutować.  
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
A mogłabym go odczytać i dopowiedzieć ewentualnie jeszcze kilka słów.  
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
My musimy spokojnie ten wniosek wprowadzić, aby została zachowana procedura. Radni 
muszą mieć czas na zapoznanie się z tematem.   
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Chciałabym omówić ten temat, bo w sumie jest to podsumowanie tego, co złożyłam na 
kolegium – czyli omówienie sprawy zwrócenia Potoku Oruńskiego do dzielnicy Orunia – Św. 
Wojciech – Lipce. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Myśmy rozmawiali o tym na kolegium, ale wszystkich radnych tam nie było. Oficjalnie 
dzisiaj dostaliśmy wniosek, będzie złożony do dekretacji. Radni muszą się z nim zapoznać, 
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bo o czym ja będę dyskutowała? To że Pani nam go odczyta, ale to się nie da tak na 
gorąco.  
O sytuacji, którą dzisiaj Pani opowiedziała i Pan Witkiewicz, to wypowiedzą się  obecne 
tutaj osoby, a wniosek zostanie złożony w sekretariacie BRMG i dalej procedowany.  
Oddaję głos pani Dyrektor i Panu mecenasowi. 
 
Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny powiedział między innymi: 
Zacznę od pytania natury ogólnej – zmiana granic. Odnosząc się do pomysłu Pana 
Witkiewicza, żeby najpierw połączyć a potem podzielić, to moim zdaniem jest to pomysł 
chybiony. Oczywiście w Statucie Miasta Gdańska istnieje procedura łączenia i istnieje 
procedura podziału. Podstawowym przepisem, który moim zdaniem powoduje, że  zmiana 
granic poprzez łączenie i podział jest przepis  paragrafu  62 ustęp 4 Statutu, który mówi, 
co następuje: uchwała o utworzeniu nowych jednostek pomocniczych – bo my tworzymy 
nowe jednostki pomocnicze, czyli najpierw utworzymy nową poprzez łączenie, a potem 
utworzymy, dwie nowe poprzez podział – powstałych w trybie  ust. 1 i 2 wchodzi w życie z 
dniem rozpoczęcia kadencji Rady następującej po upływie kadencji rady, w której podjęto 
uchwałę. Czyli praktycznie rzecz biorąc, przyjęcie takiej koncepcji powoduje, że  obrót 
będzie to trwało plus minus dwie kadencje. Robić przez dwie kadencje totalny  zamęt, 
tworzyć nowe jednostki, moim zdaniem jest to pomysł chybiony. To nie ma sensu. Jeżeli 
podejmiemy tą uchwałę, to trzeba przeprowadzić konsultacje. Przekładając to na realia, 
to gdybyśmy chcieli dzisiaj połączyć dwie jednostki, to jest pytanie czy byłaby zgoda   na 
połączenie tych dwóch jednostek – np. Wrzeszcza Górnego z Wrzeszczem Dolnym po to, 
aby skorygować granice. Na czyj wniosek przeprowadzilibyśmy tą procedurę? Na wniosek 
Rady? Procedura jest tego typu, jeśli chodzi o łączenie – z inicjatywy rady po 
przeprowadzeniu konsultacji z radami dzielnic i mieszkańcami lub na wniosek z sobą 
sąsiadujących rad dzielnic. 
Przechodzę do konkretnego przypadku Strzyży. Z iloma jednostkami miałoby się połączyć 
Strzyża, żeby potem ją podzielić. Z jedną, z dwiema? To jest chybiony pomysł, bo 
przyjęcie Pańskiej propozycji w przypadku Strzyży doprowadza do tego, że jeśli byśmy się 
wyrobili z konsultacjami, to w obecnej kadencji kończącej się w 2018r. z trzech jednostek 
powstałaby jedna, duża jednostka. Co radnymi jednostki, mandaty wygasają? Potem Pan 
chce to podzielić. Nawet gdybyśmy podzielili to drugiego dnia nowej kadencji, to ten 
podział wszedłby w końcówce  roku 2022. Jeżeli to ma być sposób na to, żeby wyregulować 
te granice, to ja mówię, że moim zdaniem jest to pomysł chybiony. Oczywiście ma Pan 
prawo mieć inne zdanie. 
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jakich korzyści Państwo spodziewają się po zmianie granic?  
 

Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Pierwotny wniosek dotyczył zmiany  granic i mecenas zawsze odpowiada, że nie ma takiego 
pojęcia w Statucie Miasta  Gdańska i cały czas Rada Miasta Gdańska nie wprowadza takiego 
uregulowania do Statutu, chociaż można byłoby to… 
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Przecież były prace nad  zmianą statutów rad dzielnic. 
 

Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Chodzi o Statut Miasta Gdańska. Zawsze przy tych pracach nam mówiono, że nie można nic 
zrobić, bo musi się zmienić zapis w Statucie Miasta Gdańska, który powie, że  nie tylko jest 
łączenie i dzielenie ale także jest zmiana granic. O tym słyszymy od 2003r.Pan mecenas 
mówi, że takiego pojęcia nie ma nawet w ustawie, ale  też mówi – przynajmniej tak 
słyszałem w poprzednich wypowiedziach, że można by taki projekt przedstawić i wtedy 
ewentualnie rada miejska, opiniując projekt statutu by się wypowiedziała, czy ta zmiana 
granic jest możliwa, czy nie jest możliwa. Ale coś by trzeba było zrobić, aby wogóle 
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dopuścić do tego. Problem na Oruni jest zupełnie inny, natomiast problem ogólny Miasta 
Gdańska, nie tylko Strzyży jest inny. Jest śmieszne, żeby te trzy bloki przychodziły  do 
mnie ze wszystkim i płakały,  że jest zrobiona kanalizacja  deszczowa dzięki Panu Mirkowi, 
który to wychodził, a ich kawałek nie jest zrobiony, bo już są we Wrzeszczu i to ich nie 
obejmuje. I o to chodzi, o najprostsze sprawy. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Nie wierzę w to, że kanalizacja nie jest zrobiona, bo jest ta czy inna dzielnica. 
   
Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Fakt jest taki, że tak zrobili. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Fakt jest taki, że w Statucie Miasta jest potrzebny taki zapis, który będzie regulował 
możliwość zmiany absurdalnych granic, które obecnie panują, bo nie sposób jest 
wydziergać sobie język Małomiejskiej, pozbawiając budynki…. 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji 
To ja na to odpowiadam: Górna Orunia jak usłyszała, że chcecie wziąć  Maćkowy czy Potok 
to była oburzona.  
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Ale dwadzieścia lat ich tam w ogóle nie było.  
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Obawiam się, że tutaj dojdzie do strasznego konfliktu. 
 
Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Będzie, bo w 2014r. jest ewidentny przykład, że ktoś zmienił granice okręgów wyborczych. 
Dlaczego? 
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Tutaj są dwie różne rzeczy. Okręgi wyborcze to jest jedna rzecz, a granice  jednostek 
pomocniczych to druga  sprawa. Tego nie da się pogodzić prawnie. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz  
Czy można użyć słowo korekta  granic jednostek pomocniczych. 
 

Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny  
Nie, taka procedura nie jest w naszym statucie przewidziana. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz  
Chciałem powiedzieć tak, że  na mój wniosek został podzielony Wrzeszcz na Wrzeszcz 
Dolny i Wrzeszcz Górny. Ja nawet wnosiłem, żeby Wrzeszcz był podzielony na cztery 
jednostki z uwagi na ilość mieszkańców.   
Pamiętam, że w tym czasie nie było dzielnic, ale  bodajże prezydent Posadzki wprowadzał 
zmiany w okręgach wyborczych, które później przełożyły się na granice dzielnic. 
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Panie Radny, to było inaczej. W 1992r. Rada Miasta podzieliła Miasto na jednostki 
pomocnicze i okręgi wyborcze obejmowały zawsze jednostki pomocnicze. Czyli okręg 
wyborczy nie dzielił jednostki pomocniczej. 
W Strzyży  nie było zmiany granic, jest  w takim kształcie jakim była od początku.  
(Wszyscy mówią jednocześnie) 
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Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Albo źle interpretuję prawo, albo nie mam racji. Wyjaśnijmy sobie jedną sprawę. Okręgi 
wyborcze to jest jedno, a granice dzielnic, jednostek pomocniczych to jest drugie.  
A to, że miasto  jest podzielone na dzielnice nie ma żadnego odniesienia do okręgów 
wyborczych. 
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Kodeks wyborczy mówi w ten sposób, że  przy tworzeniu okręgów wyborczych uwzględnia 
się jednostki pomocnicze Miasta. Do tej pory okręgi wyborcze były tworzone w ten sposób, 
żeby jednostki pomocnicze, czyli dzielnice wchodziły w całości w okręg wyborczy tak, żeby 
okręg wyborczy nie dzielił jednostki pomocniczej.   
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Tutaj, wg Pani jest podział. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Tutaj jest taki fragment, co zobaczycie Państwo w dokumentach, że przynajmniej dwa 
miejsca, które zakładały budowę budynków, zostały terenem nam zabranym na poczet 
Chełmu. Nam ubywa ludzi a Chełmowi przybywa. Kiedy w 2014 roku wiedzieliśmy, że będą 
tam mieszkać ludzie odebrano nam możliwość pozyskania kolejnych nowych mieszkańców 
wcielając daną działkę, która była w połowie na Chełmie i w połowie na Oruni, wciągnięto 
w całości do Chełmu. Nie wiem, czym to motywowano, skoro nie było konsultacji w tej 
sprawie.  
 

Anna Wirska – przewodniczącej Komisji 
Przecież konsultacje zostały przeprowadzone, bo niedawno głosowaliśmy tą uchwałę, która 
mówiła o podziale Chełmu i Oruni. Znaczy się, konsultacje  dopiero będą w grudniu.  
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
To o czym mówi Przewodnicząca  to  uchwała  dzieląca Chełm na dwie jednostki i w tej 
sprawie  konsultacje  się  dopiero teraz rozpoczną  - od  się 30 listopada  i potrwają do 30 
grudnia 2017r.  
Projekty statutów dzielnic również  podlegały konsultacji. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
 My mówimy o 2013 i 2014 roku o zmianie statutów rad dzielnic i załącznika graficznego i 
korekta  ich w roku 2016. 
W 2013 i 2014 roku urzędnicy postanowili zaokrąglić działki pomiędzy dzielnicą A i 
dzielnicą B, które były wspólne  i do której dzielnicy to dać. I w 2013 – 2014  większość 
działek zagarnięto do Chełmu. Nie wiedzieliśmy o tym, nie wczytywaliśmy się wówczas  tak 
dokładnie. W 2013r. zauważyliśmy ul. Starogardzką i zobaczyliśmy Potok Oruński. 
Podjęliśmy uchwałę dzielnicy w 2013 roku, że, cytuję: pkt.1  Niezrozumiałe jest, dlaczego 
Potok Oruński ma być położony w dzielnicy Chełm  aż do ul. Nowiny. Granice powinny 
przebiegać na wysokości granicy… 
 

Radny Bogdan Oleszek – członek Komisji  
On będzie  w Oruni. 
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce powiedziała między innymi: 
Jest projekt podziału Oruni Górnej i nadal jest taki  błąd. Wdziera się nam ktoś do Parku 
Oruńskiego, który jest nasz.  Nadal nie poprawiono tego, co poprzednio nam zabrano, czyli 
w 2013 roku wycięto z niezrozumiałych powodów całkowicie Potok Oruński z Parku 
Oruńskiego, który de facto jest nasz. 
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(Wszyscy mówią jednocześnie) 
Jeśli nasz dzielnica Orunia – Św. Wojciech – Lipce graniczy z dzielnicą Chełm i są to dwa 
różne okręgi wyborcze i są to dwie różne jednostki pomocnicze, to czemu w roku 2013-
2014 podjęto decyzję w zaokrąglaniu działek do  poszczególnych dzielnic i wcielaniu ich do 
poszczególnych dzielnic. Myśmy zaprotestowali w 2013 roku, że nie chcemy, żeby odebrano 
nam Potok Oruński. Powiedzieliśmy, że  historycznie i społecznie jest to niezasadne. Nie 
będziemy się bić o Krzemową, o Kadmową, o Zawiejską – my chcemy tylko cały swój Park 
Oruński. To jest tak trudne do zrozumienia, że Park Oruński jest na Oruni od zawsze i jest 
oruński a nie jakiegoś Chełmu, czy Oruni Górnej, która od 20-tu lat istnieje.  
 

Radna Anna Kołakowska – członek Komisji 
Dlaczego nie możemy drugi raz tej granicy wytyczyć? 
 

Radny Przemysław  Ryś – członek Komisji 
Na jakiej podstawie urzędnicy … Panie mecenasie słyszymy, że  nie możemy tego zrobić, a  
jednak ktoś tam coś zrobił bez naszej wiedzy. Taka korekta jednak nastąpiła, mimo, że nie 
wolno. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Panie mecenasie, Pani Dyrektor – co tam było zrobione w tym 2013r? 
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Chodzi o wszystkie granice jednostek pomocniczych. Granice tych jednostek w różnych 
okresach były różnie rysowane. Jak dało się, w systemie informacji przestrzennej 
nakładane były kolejne warstwy, więc informatycy też na ten system nanosili granice 
jednostek pomocniczych. Część granic była  zaokrąglona troszeczkę, część granic była już 
rysowana po granicach działek. Z tego co wiem, na Komisji  2013 – 2014 roku zapadła 
decyzja, żeby ujednolicić  granice – nie chodziło o ich zmianę – i ustalone zostało na 
Komisji, że po granicach działek. Granice działek będą granicami  dzielnic. W niektórych  
przypadkach doszło troszeczkę  do zaostrzenia  granic. 
A’propos Potoku Oruńskiego. Jak mi wytłumaczono, Potok Oruński to jest jedna działka. 
Czyli ciągnie się od Oruni, poprzez cały Chełm. Jeżeli zapadła  decyzja, że po granicy 
działek, to granica Potoku Oruńskiego – nasze przeoczenie -  została przypisana do Chełma. 
Nie było  formalnej zmiany granicy. 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
To trzeba teraz naprawić ten błąd.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Ale teraz jak naprawić ten błąd.  
(Wszyscy mówią jednocześnie) 
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Chciałabym jeszcze dopowiedzieć, że  to co podnosi Pani przewodnicząca, że cały Park 
Oruński powinien należeć do Oruni. Park nie był nigdy w całości na Oruni, bo było to 
podzielone Potokiem. Część Parku Oruńskiego była  w Oruni a część w Chełmie.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Już miej więcej wiemy o co chodzi. Wniosek Pani Przewodniczącej przekażemy do 
sekretariatu w celu nadania  mu biegu, który do Komisji wpłynie. My oczywiście zwrócimy 
się do Prezydenta o pisemne  wyjaśnienie tej całej sytuacji i Pani dostanie odpowiedź. 
Tyle na dzień dzisiejszy możemy zrobić.  
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Mając w trosce rewitalizację Oruni, rewaloryzację Parku Oruńskiego chcielibyśmy 
wnioskować, aby cały Park Oruński, czyli tam gdzie jest on zarejestrowanym zabytkiem 
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przy Nowiny 2 w całości posiadał wszystkie działki, które należą do Parku Oruńskiego. 
Dlatego, że jeden operator, jedna dzielnica może łatwiej zarządzać budżetem dzielnicy 
czy budżetem obywatelskim. 
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję  Państwu. Głos ma  Pan mecenas.  
 

Pan Andrzej Bodakowski – radca prawny powiedział między innymi: 
Jeżeli mówimy o Potoku Oruńskim to on nigdy nie będzie jednej jednostki, bo to jest ciek 
wodny. I ten ciek wodny będzie zagospodarowywany, jeżeli już, to przez parę jednostek. 
Argument, że zagospodarujemy cały Potok Oruński jest nietrafiony. 
Druga rzecz. Jeżeli mówimy o zmianach Statutu to oczywiście, można podjąć próbę zmiany 
Statutu Miasta Gdańska w tym zakresie. Ten Statut, który istnieje to nie ja go tworzyłem i 
nie ja bronie swojej pracy. Natomiast ten, kto go tworzył opierał się na przepisie, który 
mówi: zasady  tworzenia, łączenia, podziału oraz znoszenia jednostek pomocniczych 
określa statut gminy. I ten, kto tworzył ten statut najprawdopodobniej opierał się na 
brzmieniu ustawy i zostało stwierdzone tworzenie, łączenie i podział. My teraz mówimy o 
tym, że chcemy wprowadzić nową kategorię zmiany granic. Ustawa o samorządzie 
gminnym wprost tego nie precyzuje. Jeżeli podejmiemy takie prace, to żebyśmy 
podejmowali je, zakładając już z góry ryzyko, że organ nadzoru może stwierdzić, że 
wyszliśmy poza ustawę. Jeżeli Państwo Radni powiecie, że  wiecie, gdzie leży problem i 
podejmujecie to ryzyko no to proszę bardzo. Natomiast chciałbym, żebyście Państwo mieli 
tą świadomość i że nie jest tak, że coś jest zapisane w ustawie a my tego nie chcemy 
przetransferować na statut.   
Jeśli mówimy o zmianach Statutu to, że jeżeli wejdzie w życie  aktualnie procedowany 
projekt ustawy autorstwa posłów PiS, to tak czy inaczej my nasz Statut będziemy musieli 
zmienić. I to nie kosmetycznie. Jeśli wejdzie  ten projekt w wersji procedowanej to 
będziemy musieli dokonać zmiany Statutu. Zwróćcie Państwo uwagę, że  jeżeli nie zostanie 
zmieniony zapis  w projekcie,  to ustawa ta wchodzi w życie w terminie  14-tu dniu od daty 
jej opublikowania. My w tym terminie nie damy Rady zmienić Statutu, mam nadzieję że 
vacatio legis będzie dłuższe. Przypomnę, że projekt naszego statutu jest recenzowany 
przez Premiera Rady Ministrów i to trwa.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Podsumowując całą  dyskusję, to Pani Bartków złożyła wniosek, na który otrzyma od nas 
oficjalną odpowiedź, ale  będziemy go  dopiero procedować na następnym posiedzeniu 
Komisji. 
Pan Witkiewicz już się dowiedział, że nie można wprowadzić słowa „korekta” i zmieniać. 
Na dzień dzisiejszy łączyć, dzielić.   
 

Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
To już wie, natomiast cały czas wnosi od wielu lat i było już ileś zmian Statutu Miasta, 
żeby Radni zdecydowali i w końcu podjęli próbę zmiany Statutu w zakresie zmiany granic. 
Oczywiście obarczone tym o czym mówi Pan mecenas, że  Prezes Rady Ministrów może  
zaopiniować to negatywnie, ale wtedy będziemy wiedzieli, że ktoś wyżej nie  pozwolił na 
to, a nie siedzi to w Radzie Miasta.     
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Proszę, aby taki wniosek  wpłynął  do Komisji na piśmie, abyśmy mogli go też procedować.   
 
Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Dobrze.  
 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża złoży wniosek na piśmie.   
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Pan Andrzej Witkiewicz – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 
Wniosek takim był złożony uchwałą ale mogę go ponowić.  
 

Pani Agnieszka Bartków – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Orunia- Św. Wojciech-
Lipce 
Mam prośbę, jeśli będziecie Państwo zapoznawać się z materiałem to bardzo proszę o 
telefon, służę wyjaśnieniem, co miałam na myśli bo może  nie wszystko  jestem w stanie 
klarownie opisać.   
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
I tym, optymistycznym wnioskiem  kończymy dzisiaj ten temat. Dziękuję.  
 
 

PUNKT  8 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Na ostatnim posiedzeniu wysłuchaliśmy Panią Magdalenę Nowicką Przewodniczącą Zarządu  
Dzielnicy Jasień, która mówiła, że nie ma lokalu. Więc poprosiliśmy pismo w tej sprawie. 
Takie pismo  wpłynęło (pismo z dnia 22.X.2017r.) 
Prześlemy to pismo do Prezydenta i poprosimy o ustosunkowanie do  jego treści. 
 

Pani Alicja   Bielińska – Łoza – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
My również występowaliśmy o lokal dla Rady Dzielnicy Jasień. Tam jest problem z 
lokalami, szkoła nie ma możliwości udostępnienia pomieszczenia na siedzibę. Może 
udostępnić tylko salę na spotkania i sesje. Jedyny możliwy dostępny lokal jaki tam był to 
lokal wynajmowany i nie są to warunki dla rady dzielnicy. Wespół z Radą Dzielnicy 
szukaliśmy lokalu na jej potrzeby, ale niestety jest to duży problem.  
 

Radna Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Oficjalnie skierujemy to pismo do Pani Dyrektor i poprosimy o odniesienie się do niego.  
Wpłynęło  pismo  e-mail z dnia 22.11.2017r.  dotyczące  projektu podziału dzielnicy Chełm. 
Pismo to również zostanie przesłane  do Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
Innych spraw nie zgłoszono. Przewodnicząca obrad stwierdziła wyczerpanie porządku obrad 
i zamknęła posiedzenie – godz.  18:30 
 
 
                                                                           Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                                  Anna Wirska   

 

Protokół sporządziła: 
 

Bogusława Pieklik  

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  
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